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Po dobu jednoho měsíce jsem byla na zahraniční stáži ve firmě Deaf Enterprises v Irsku, které jsem se 

mohla účastnit díky Střední škole designu a módy a programu Erasmus+. 

 

Celé čtyři týdny jsem pracovala ve firmě Deaf Enterprises, která podporuje hluchoněmou komunitu. 

Firma přijímá starý zničený nábytek od zákazníků a poté ho zaměstnanci opravují. Poskytují opravy 

jako je čalounictví, oprava potahů, výměna výplně ze sedaček a lakování dřeva. Firemní kolektiv byl 

velmi přátelský. Ve firmě je 30 hluchoněmých pracovníků, kteří dělají manuální práci ve firmě. 

Zbytek zaměstnanců (cca 4) jsou buď manažeři nebo pracují přímo v obchodě. 

Já jsem měla možnost vyzkoušet si úplně vše. Každý den jsem byla někde jinde. Mohla jsem pracovat 

v obchodě a komunikovat se zákazníky, zkoumat nejrůznější materiály a hlavně přijímat a vydávat 

hotové objednávky. Také jsem šila a mohla jsem si ušít pro sebe dva polštáře. Šila jsem nejen polštáře, 

ale i potahy na sedačky. Dále jsem si vyzkoušela vyměňování výplně do sedaček a křesel. Během 

stáže jsem se rozhodně zdokonalila v šití, což je pro mě důležité, jelikož mě to baví. 

Atmosféra na pracovišti byla úžasná i přes jazykovou bariéru. Ačkoli většina mých kolegů moc 

nemluvila, i tak jsme neměli problém. Naučila jsem se něco málo ze znakové řeči a jinak jsme spolu 

komunikovali pomocí pantomimy nebo jsem si napsala na papír to, co jsem jim chtěla říct. 

 

Bydlela jsem u paní, která nebyla moc doma, což bylo fajn. Měla jsem velký pokoj, krásnou koupelnu 

a dokonce i spolubydlící. Stravování bylo v pořádku, ale asi bych to déle než měsíc nezvládla, jelikož 

paní u které jsem bydlela, neměla očividně vaření moc v lásce. 

 

Veškeré výdaje jsem měla pokryté z grantu, což bylo ubytování, stravování, MHD, kapesné i letenky. 

Před odletem do Irska jsem se připravovala na stáž chozením na přípravné kurzy. Jednou týdně jsem 

šla na hodinu angličtiny, kde jsme probírali témata, co se nám v Irsku budou hodit. 

 

Jsem  moc ráda, že jsem měla možnost vycestovat a pokud budu mít někdy příležitost se na takový 

program přihlásit znovu, tak to určitě udělám zase. 

Firma Deaf Enterprises se mnou chce v budoucnu ještě někdy spolupracovat, což si myslím, že je ten 

největší úspěch protože kontakty jsou důležité! 

 



 

 

 


